
Belgicko zbankrotovalo, je z nás nové
Grécko! tvrdí starosta Antverp
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BELGICKO: Starosta Antverp Bart De Wever tvrdí, že Belgicko zbankrotovalo. Sme nové
Grécko,” povedal v belgickej televízii. Samozrejme, túto krízu nespôsobil Putin, ale Európa
si ju spôsobila sama tým, že v tomto storočí znížila vlastnú produkciu primárnej energie
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V Amerike sa v týchto sračkách nenachádzajú. Urobili opak toho, čo sme urobili my. V súčasnosti sú
vývozcami ropy a plynu, ale pred dvadsiatimi rokmi určite neboli. Klimatické normy sú málo platné,
ak všetky vaše podniky odchádzajú vyrábať do Ameriky a Číny, potom ste zbankrotovali a klíma ešte
nie je zachránená. Toto je zelený dogmatizmus. Ľudia by si to mali začať uvedomovať,” povedal De
Wever vo flámskej relácii De Zevende Dag.

Ropa, plyn a uhlie už neboli povolené. Nemohla investovať do rezerv. Nemecko nemá ani jeden
terminál LNG (terminál na skvapalnený zemný plyn, pozn. red.). Najhlúpejšie krajiny, Nemecko a
Belgicko, súbežne zrušili jadrovú energiu. Odstránili sme všetky zdroje energie a stali sme sa
závislými od Putina.”

Výkonný nástroj Európy

“Najväčšia sila musí pochádzať z Európy. Von der Leyenová je na správnej ceste, keď
hovorí, že výroba neplynárenskej energie musí byť oddelená od ceny. Z obnoviteľných
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zdrojov energie sa teraz dajú dosiahnuť fantastické zisky. Do Paríža prúdia miliardy.
Európa to môže zmeniť tým, že povie: “Dostanete cenu, ktorá je stále zisková, ale všetko
medzi ňou a trhovou cenou zošľaháme. To by pre našu krajinu znamenalo miliardovú
injekciu, ktorú by ste potom mohli poskytnúť spotrebiteľom.”

Kedysi sme mohli mať z jadrových elektrární veľký zisk, teraz sa týchto aktív vzdávame, hovorí Bart
de Wever

Predchádzajúca vláda, ktorej súčasťou bola aj De Weverova strana, rozhodla, že belgické jadrové
elektrárne Tihange 2 a Doel 3 sa musia zatvoriť. Je to fialovo-zelený zákon. Teraz máme fialovo-
zelenú vládu. To je recept na katastrofu.” Napriek tomu bol spoluautorom tohto zákona. “V tom čase
som bol osamelý. Elio Di Rupo (bývalý belgický premiér, pozn. red.) potom v parlamente zvolal: “Na
akej planéte žijú tí z N-VA, keď sú za jadrovú energiu? Nemôžete ma pristihnúť pri tom, že
by som bol vo svojich názoroch nedôsledný. Jadrovú energiu obhajujem od 80. rokov
minulého storočia.”

Premiér Alexander De Croo tvrdí, že krajina je “v situácii hospodárskej vojny”. Všetko musí byť na
stole,” hovorí. Podľa De Croa sa jadrové elektrárne môžu znovu spustiť len do piatich rokov. Získanie
potrebných povolení zaberie veľa času. De Wever považuje túto reakciu za “trochu
oneskorenú”. ,,Teraz musíme v Paríži vyzerať ako žobráci. Kedysi sme mohli na jadrových
elektrárňach veľa zarobiť, teraz sa týchto aktív vzdávame. Zdá sa mi trochu lacné, že človek
teraz usudzuje, že to nie je až také jednoduché.”

Belgicko v konkurze

Podľa De Wevera nastal čas “trpkej pravdy”. Táto krajina je v bankrote,” hovorí. Pozrite sa na náš
dlh, vládne výdavky a deficit. Je to horšie ako v južnej Európe. To súvisí s politikou. Táto vláda s tým
nič neurobila. Už predtým som povedal, že pri ďalšom hospodárskom šoku sa staneme novým
Gréckom. Nanešťastie je to teraz. Pán De Croo môže povedať veľa, ale nemôže nič urobiť. Neexistujú
žiadne nárazníky.”

,,Najmä v nadchádzajúcej diskusii o rozpočte budeme musieť zistiť, čo presne môžeme
urobiť,” pokračuje De Wever. Vo Flámsku máme veľa energeticky náročných spoločností. Sú veľmi
zraniteľné. V prístavnom meste Antverpy sú už niektoré továrne v petrochemickom prístave
zastavené.”
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